

# 國立臺灣大學基因體與系統生物學學位學程

合辦單位：中央研究院博士學位候選人資格考試實施要點

## National Taiwan University Genome and Systems Biology (GSB) Degree Program (Co-organized with Academia Sinica)

### Implementation Directives of Qualifying Examination for Doctoral Degree Candidate

100年6月22日99學年度第2學期第1次學程會議修正通過

101年3月19日100學年度第2學期第1次執行委員會會議修正通過

104年11月16日104學年度第1學期第1次學務資格考委員會會議修正

105年1月20日104學年度第1學期核心教師會議通過

Approved by the 1st GSB Program Meeting of the 2nd Semester of the 2010 Academic Year on June 22, 2011.

Approved by the 1st GSB Program Committee Meeting of the 2nd Semester of the 2011 Academic Year on March 19, 2012.

Amended by the 1st Academic Affairs/Qualifying Examination Committee Meeting of the 1st Semester of the 2015 Academic Year on November 16, 2015.

Made approvals during the 1st semester of the 2015 Academic Year at the 1st GSB Program Core Faculty Meeting on January 20, 2016.

- 一、博士班研究生經資格考試及格，並符合學位授予法有關申請為博士學位候選人之他項要件者，始得由學程提出為博士學位候選人。
  1. Doctoral program graduate students who have passed the qualification examinations and satisfied the other requirements for applying as a doctoral degree candidate under the Degree Conferral Act may be nominated as a doctoral degree candidate by the Program.
- 二、博士班研究生修業滿一年以上並經指導教授同意，始得提出資格考試。最遲於修業第3學年度結束前，需通過資格考。
  2. Doctoral program graduate students must have studied for more than one year and gained approval from their thesis advisor before they can apply for the qualification examination. Students are expected to pass the qualifying examination no later than the end of their third academic year of study.
- 三、博士班研究生於每年4月30日或11月30日前提出資格考試申請，並送交一份與論文研究主題相關研究計畫摘要及博士班學位候選人資格考試申請表。
  3. Doctoral program graduate students may apply for the qualifying examination by April 30 or November 30 of each year by submitting an abstract of their research proposal related to their thesis topic and the Doctoral Degree Candidate Qualification Examination Application Form.
- 四、博士研究生提出資格考試申請後，由學務委員會決定該生之資格考試委員3名。考生與資格考試委員聯繫決定口試日期後通知學程辦公室，並於口試前一週繳交研究計畫書給資格考試委員。
  4. After a doctoral program graduate students applies for the qualifying examination, the Academic Affairs Committee shall determine three members of the student's Qualifying Examination Committee. Candidates shall notify the Program Office after contacting the member of the Qualifying Examination Committee to determine the oral examination date and submit the research project proposal to the member of Qualifying Examination Committee one week prior to the oral examination.

- 五、博士研究生於確認資格考試委員名單後，至第一次資格考前，不宜再與資格考試委員討論研究內容及口試相關事宜。
5. Doctoral program graduate students should not discuss the research content and matters related to the oral examination with members of the Qualifying Examination Committee after the list of members of the Committee has been confirmed and prior to the first qualifying examination.
- 六、資格考試成績平均須達B-（含）以上為及格。成績不及格者，准予重考乙次，經重考仍不及格者，本學程將依校方相關辦法辦理。
6. To pass the qualifying examination, an average grade of B- (or higher) is required. Students who fail the exam will be allowed to re-take the exam. For students fail the makeup exam will be subject to the related regulations of the Program.
- 七、本辦法未盡事宜，悉依「國立臺灣大學博士學位候選人考核實施要點」辦理。
7. Matters not covered herein shall be handled in accordance with the "NATIONAL TAIWAN UNIVERSITY Directives for the Implementation of Ph.D. Candidate Qualifying Examination."
- 八、本辦法經學程會議通過並送教務處備查後公佈實施。
8. These Guidelines are adopted by the GSB Program Meeting and sent to the Registrar's Office for review before it is publicly announced and implemented.